
Každý by to mal počuť 

Pondelok 11.12.2017 sme v našej škole mali možnosť zorganizovať nezvyčajnú besedu. Náš 

septimán Patrik Halaj si na stredoškolskú odbornú činnosť vybral tému Riešenie židovskej 

otázky na Slovensku. Počas toho, ako sa snažil získať potrebné informácie, sa zoznámil s 

jednou zo žien, ktorá prežila hrôzy vojny na vlastnej koži.  

Pani Szépeovej patrí veľký obdiv za to, že sa znova v spomienkach dokázala vrátiť do čias, 

keď život tak, ako ho poznáme dnes, neexistoval a nejeden človek by naň najradšej zabudol. 

Ľudí, od ktorých môžeme o holokauste počuť z prvej ruky, je už len pár, o to bol tento zážitok 

vzácnejší. Každý z účastníkov besedy si uvedomil, akých strašných skutkov sa bez dôvodu 

ľudia dokážu dopustiť na druhých a mnohí sa pri jej rozprávaní neubránili slzám dojatia.  

Najhoršie je, že s neonacizmom sa stretávame aj dnes a je len na nás, či im znova dáme moc 

rozhodovať o životoch nevinných ľudí. Chceme sa pani Szépeovej poďakovať za jej úprimné 

slová. Vyzývala študentov, aby nič také nikdy viac nepripustili, hlavne keď sa opäť neonacisti 

zviditeľňujú a dostávajú sa až do štátnych štruktúr. Jej odkaz smeroval hlavne mladým 

a vyslovila nádej, že sa podobné udalosti už nikdy viac vo svetových, ale aj našich dejinách 

opakovať nebudú. 

Tí, ktorí sa na besede zúčastnili, svorne skonštatovali, že každý náš žiak, ale aj mnoho ďalších 

mladých ľudí by malo počuť priame svedectvo ľudí, ktorí túto hrôzu zažili. 

 

 



 

 

 

 


